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A 2023. évi doktori Diplomás Pályakövető Rendszer felmérés az Oktatási Hivatal által 

készített kérdőív alapján zajlott le. 

A hallgatók, egyik csoportja még nem tett abszolutóriumot (6 fő) a másik csoport 

abszolutóriumot tett, összesen 7 fő – 2020-ban 3 fő, 2021-ben 2 fő és 2022-ben 2 fő.  

A kitöltést megkezdő hallgatók intézményi átlaga 16 fő, vagyis 64%, ennek országos 

átlaga 15-20% körüli kitöltést mutat, de ennél a kitöltési aránynál ezt a százalékot egy 

kisebb intézmény esetében jóval nehezebb értékelni a kisebb elemszám miatt. 

• Az aktív státuszú 25 doktori hallgatóból 16 fő (64 %) kezdte meg a kitöltést. A 

kis elemszám nehezíti a következtetések levonását. 

Az 1.3. kérdésre adott visszajelzések szerint a 13 válaszadó közül 6-an állami ösztöndíjjal, 

7-en önköltséges formában tanulnak. 

A Mikorra tervezi doktori tanulmányai lezárását (a fokozatszerzést)? kérdésre 6 válasz 

érkezett: 2025-öt, 2026-ot és 2027-et jelölték meg a hallgatók. Ez a ritmus megfelel az 

országosan tapasztalt átlagnak.   

Melyik felsőoktatási intézményben szerzett diplomát? az alábbi intézményeket jelölték 

meg a hallgatók: KRE; LFZE; PTE; SzFE 

Milyen szakon szerzett diplomát? – a következő válaszok érkeztek: Énekművész tanár; 

Mozgóképművészet; Művészeti Igazgatás 

Mennyire befolyásolták Önt a doktori képzés megkezdésében az alábbiak? kérdésre a 

három legnagyobb pontszámmal jelzett válasz az alábbi volt (1-től 5-ig terjedő skálán 

jelölve, ebből átlagot számítva): 

1. Egy konkrét kutatási probléma iránti érdeklődés – 4,33 

2. Tudományos érdeklődés az adott szakterületen – 4,25 

3. Szakmaitudományos karrier lehetősége az akadémiai szférán kívül – 3,42  

A fenti kérdésre a legalacsonyabb átlagot a Család/környezet elvárása jelentette: 2,08-

as átlaggal 

A Mennyire elégedett doktori képzésével az alábbi szempontok szerint? kérdésre az a 

három tényező, amivel a leginkább elégedettek az alábbi (1-től 5-ig terjedő skálán 

jelölve, ebből átlagot számítva): 

1. témavezetőtől/konzulenstől kapott szakmai támogatás – 4,25 



2. információáramlás – 3,42 

3. tájékoztatás a kötelezettségekről – 3,42 

A fenti kérdésre a legalacsonyabb elégedettségi átlagot az alábbi elemekre adták a 

válaszolók (1-től 5-ig terjedő skálán jelölve, ebből átlagot számítva): 

o ösztöndíj összege – 2,17 

o az itt megszerzett doktori fokozat munkaerő-piaci értéke – 2,58 

o releváns kutatási pályázatok, támogatások mennyisége – 2,75 

Doktori tanulmányait megelőző felsőfokú tanulmányai alatt tanult-e hosszabb-rövidebb 

ideig külföldön? kérdésre 7 válasz érkezett, ebből 5-en igennel válaszoltak. 

A kérdésre, miszerint Doktori tanulmányai előtt dolgozott-e külföldön? 9 válasz érkezett, 

ebből 5-en igennel válaszoltak. 

Tervez (további) külföldi munkavállalást az elkövetkező 5 éven belül? kérdésre 9 válasz 

érkezett, ebből 2-en igennel válaszoltak. 

Milyen mértékben alkotják szakmai tevékenységének részét az alábbi feladatok? négy 

alkérdés szerepelt. Az ezekre adott válaszok az alábbiak voltak: 

o publikálás magyar nyelven:  

▪ nagyon gyakran: 3 

▪ rendszeresen: 0 

▪ alkalmanként: 4  

▪ soha: 0 

o publikálás idegen nyelven 

▪ nagyon gyakran: 0 

▪ rendszeresen: 1 

▪ alkalmanként: 3 

▪ soha: 3 

o szakmai előadás tartása magyar nyelven 

▪ nagyon gyakran: 1 

▪ rendszeresen: 3 

▪ alkalmanként: 3 

▪ soha: 0 

o szakmai előadás tartása idegen nyelven 

▪ nagyon gyakran: 0 

▪ rendszeresen: 2 

▪ alkalmanként: 2 

▪ soha: 3 

Jelenleg dolgozik Ön (van-e bejelentett munkaviszonya?) kérdésre 7 válasz érkezett, 

valamennyi igenlő.  

A kérdőívek kitöltésével kapcsolatban szükséges megjegyezni, hogy a kutatás 

lebonyolítása idején az SzFE aktív doktori hallgatói létszámához képest alacsony a 



kitöltöttség aránya, így a felmérés reprezentatívnak nem tekinthető. A kérdőívben 

előrehaladva egyre kevesebb választ kaptunk, a kitöltést megkezdő hallgatók nagy 

többsége a kitöltés során kilépett a kérdőívből. 

Az eredmények kiterjesztése az egész egyetemre nem lehetséges, így azok önmagukban 

a válaszokat kitöltők populációjára értelmezhetők. 

 

 


